
Protokół Nr 29 

z posiedzenia Komisji Budżetu I Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 3.08.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 14:00- 14:40. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: Burmistrz Więcborka p. Waldemar 

Kuszewski oraz Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Otwierając posiedzenie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert przywitał 

wszystkich obecnych i przedstawił tematykę obrad, która obejmowała: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 

2017. 

2. Przyjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody 

budżetu Gminy Więcbork instrumentem płatniczym. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przeznaczenia mienia Gimnazjum 

im. Polskich Noblistów w Więcborku przekształcanego w Szkołę Podstawową Nr 1 im. 

Polskich Noblistów w Więcborku. 

4. Sprawy różne 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad Przewodniczący Komisji oddał głos Skarbnik 

Gminy Więcbork, która omówiła projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork: 

 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2017 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.35.2017 z dnia 19 lipca 2017 r. 
zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85595 o kwotę 4.120,00 zł z 
przeznaczeniem na wypłatę jednorazowego świadczenia w wysokości 4.000,00 zł wraz z 
kosztami obsługi, zgodnie z ustawą z dnia 04 listopada 2016 r. o wsparciu kobiet w ciąży i 
rodzin „Za życiem". W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w 
§3110 i §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.36.2017 z dnia 24 lipca 2017 r. 



zwiększającego plan dotacji (§2010) w: 

 rozdz. 80101 o kwotę 30.443,20 zł,  

 rozdz. 80110 o kwotę 10.529,67 zł 

z przeznaczeniem na wyposażenie szkól w podręczniki, materiały edukacyjne lub 
materiały ćwiczeniowe. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały 
odpowiednio w podanych wyżej rozdziałach w §4240. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 
Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 27.06.2017 r. nr ST5.4750.7.2017.5g zwiększającego 
plan subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 25.000,00 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie doposażenia szkół w zakresie świetlic w sprzęt szkolny i pomoce 
dydaktyczne w gimnazjach publicznych, które od września 2017 r. przekształcone zostały 
w szkoły podstawowe. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w 
rozdziale 80110 w §4210 (10.000,00 zł) i §4240 (15.000,00 zł). 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 
Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 27.06.2017 r. nr ST5.4750.7.2017.6g zwiększającego 
plan subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie remontów bieżących sanitariatów w gimnazjach publicznych, które od 
września 2017 r. przekształcone zostały w szkoły podstawowe. W planie finansowym 
wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80110 w §4210. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 
Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 11.07.2017 r. nr ST5,4750.9.2017.8g zwiększającego 
plan subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie doposażenia pomieszczeń do nauki w gimnazjach publicznych, które od 
września 2017 r. przekształcone zostały w szkoły podstawowe. W planie finansowym 
wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80110 w §4210. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

 rozdziale 75618§0460 o kwotę 3.000,00 zł (wpływ z opłaty eksploatacyjnej), 
 rozdziale 756I8§0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie 

oświadczeń o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 rozdziale 75814§0920 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 
 rozdziale 85202§0970 o kwotę I 000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności 

za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 
 rozdziale 85502§2360 o kwotę 5.000,00 zł i 85503§2360 o kwotę 2,00 zł (wpływ 

dochodów JST związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), przy 
czym w rozdziale 85503 zmiany wynikają z korekty planu. Pierwotnie plan 
finansowy dochodów był zabezpieczony błędnie w rozdziale 85295 §2360. 

 rozdziale 90002§09iO o kwotę 400,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 rozdziale 92695§0830 o kwotę 600,00 zł (wpływ dochodów z tytułu wynajmu sprzętu 
wodnego w okresie letnim). 

7. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 
kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 stycznia oraz części ul. Wyzwolenia w 
Więcborku" w zakresie: 
 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 1.247.000,00 zł, 
 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 1.468.000,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 
inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych, jednak 
stosowny konkurs ma zostać ogłoszony w IV kw. 2017 r. W związku z powyższym 
wykonanie zadanie zostanie ujęte w budżecie roku 2018, 

8. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 
kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie" w zakresie: 



 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 4.443.000,00 zł, 
 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 5.228.000,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 
inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych, jednak 
stosowny konkurs ma zostać ogłoszony w IV kw. 2017 r. W związku z powyższym 
wykonanie zadanie zostanie ujęte w budżecie roku 2018. 

9. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 92695 w zadaniu  inwestycyjnym pn.: „Budowa 
infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 69.500,00 zł, 
 wydatków majątkowych w §6050, §6057 i §6059 o łączną kwotę 105.900,00 zł. 

Zmiany wynikają z faktu wyodrębnienia z niniejszego przedsięwzięcia, nowego zadania 
inwestycyjnego, opisanego w pkt 10 uzasadnienia a ujętego częściowo w przedmiotowym 
zadaniu. 

10. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-
turystycznej przy promenadzie, obręb Śmiłowo". Zadanie ma być realizowane z udziałem 
środków unijnych, stąd po stronie dochodów majątkowych ujęta została kwota 79.800,00 
zł. Natomiast po stronie wydatków inwestycyjnych w §6050, §6057 i §6059 zapisano 
łączną kwotę 127.400,00 zł. 

11. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 
 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 244.700,00 zł w zadaniu pn.: „Przebudowa 

drogi wewnętrznej wraz z budową kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Krzywoustego 
na Osiedlu Piastowskim w Więcborku". Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargu 
na wykonawcę zadania i uzyskania niższej ceny na wykonanie zadania, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz 
z budową sieci kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Pomorskiej na osiedlu Piastowskim 
w Więcborku oraz przebudowa skrzyżowania z ul. Gdańską". Wartość zadania 
1.240.000,00 zł. 

12. W rozdziale 75412 dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy § 4170, 
§4190, §4270 i §4280 a §3020 na łączną kwotę 10.000,00 zł w celu zakupu ubrań 
ochronnych oraz ubrań koszarowych dla jednostek OSP, głównie dla jednostek z KSRG. 

13. W rozdziale 80104 zwiększa się plan finansowy wydatków w §2310 o kwotę 5.500,00 zł 
w celu zapewnienia wychowania przedszkolnego mieszkańcom Gminy Więcbork w 
placówkach oświatowych innych gmin. 

14. W rozdziale 92195 w planie finansowym wydatków dokonano zmian w funduszu 
sołeckim sołectwa Zabartowo pomiędzy §4210 a §4300 na kwotę 500,00 zł w celu 
prawidłowej realizacji przedsięwzięć zaplanowanych na 2017 rok. 

15. W rozdziale 92695 zwiększa się plan finansowy wydatków w §4210 o kwotę 8.000,00 zł 
w celu zakupu plecaków i desek ratunkowych na wyposażenie plaż gminnych 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak dociekał, czy to, że z planu wypadło przedsięwzięcie budowy 

kanalizacji sanitarnej w Runowie nie jest spowodowane tym, że Gmina chce się wykonać 

drogę na ulicy Pomorskiej. Wie, że wykonanie kanalizacji w Runowie uwarunkowane było 

pozyskaniem środków, a jak słyszy Marszałek nie ogłosił stosownego Konkursu, tylko 

dlaczego zawsze cierpi na tym jego wieś? Był zdania, że skoro nie można wykonać jednej 

inwestycji w Runowie, niewykorzystane środki winny choć w części zostać przeznaczone na 

jakieś inne zadnie  też w Runowie. Pytał też ile środków na ww. zadanie było 

zagwarantowane jako wkład własny Gminy Więcbork. 

 

1.000.000,00 zł na obie inwestycje – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 



Radny Antczak chciał zapewnienia, że budowa kanalizacji ruszy w kolejnym roku. 

Inwestycja z roku na rok jest przekładana, a jemu mieszkańcy zarzucają bezczynność  

w sprawie. 

 

Burmistrz Więcborka nie zgodził się z wypowiedzią radnego. Jeżeli chodzi o kwestię 

realizacji inwestycji w Runowie i Więcborku, to w momencie tworzenia budżetu na rok 2017 

i jego zatwierdzaniu przez Radę Miejską, wielokrotnie podkreślał że bardzo duża części 

inwestycji jest uzależniona od możliwości pozyskania środków zewnętrznych. Kiedy 

wpisywano do projektu budżetu kanalizacje o których mowa dziś, była mowa o tym, że 

najpóźniej w I kwartale roku 2017 zostanie przyjęta V aktualizacja Krajowego Programu 

Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Na dziś sytuacja wygląda tak, że 31 lipca 2017r. ten 

dokument został zatwierdzony przez Radę Ministrów, a miał być zatwierdzony i ogłoszony 

konkurs w I kwartale 2017r. bez zatwierdzenia tego dokumentu i zatwierdzenia go przez 

stronę Komisji Europejskiej nie m możliwości rozpisania konkursu na zadania, które 

interesują Gminę Więcbork. Gmina pozostaje w ciągłym kontakcie z Urzędem 

Marszałkowskim odnośnie przedmiotowej sprawy. Informacja z Urzędu Marszałkowskiego 

jest taka, że Konkurs ogłoszony zostanie w drugiej połowie roku. Jest już miesiąc sierpień,  

a procedura trwa określony czas. Nawet gdyby konkurs ogłoszony został w sierpniu, czy 

wrześniu, co najmniej trzy do sześciu miesięcy należy liczyć czas od momentu rozpoczęcia 

do zakończenia naboru wniosków, rozstrzygnięcia konkursu, podpisania umów, a następnie 

realizacji projektów. 

 

Radny Władysław Rembelski  prosił o kilka słów dotyczących infrastruktury, która ma 

powstać na więcborskiej Promenadzie w ramach nowego zadania. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że nie jest to nowe zadanie, a zadanie, które zostało 

podzielone, a pierwotnie było częścią składowa jednego zadania.  Chodzi o to, by złożone 

zostały dwa wnioski. W Lokalnej Grupie Działania, gdzie wnioskowano na te zadania 

kryterium, jakie brano pod uwagę to m.in. wysokość dofinansowania. Możliwość podzielenia 

tego zadania na dwa spowodowało to, że w danym wniosku mamy mniejszą kwotę 

dofinansowania, a co za tym idzie większą ilość punktów. Po drugie Gminie zależało też na 

tym, że jeżeli coś robione jest administracyjnie na terenie Więcborka, to mowa  

o miejscowości powyżej 5 tys. mieszkańców, a to z kolei wiąże się z mniejszą ilością 

punktów. Sam zakres inwestycji obejmuje siłownię zewnętrzną plus Street Workout, czyli 

urządzenia służące poprawie tężyzny fizycznej. Jeżeli chodzi o molo na jeziorze 

Więcborskim, to jest to zupełnie inne zadanie na które wniosek złożony został do lokalnej 

Grupy Rybackiej. Burmistrz poinformował również, że wnioski Gminy na ww. infrastrukturę, 

place zabaw złożone w LGD i LGR zostały zakwalifikowane do dofinansowania. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński  mówił, że odnosi wrażenie, że swoje wnioski realizują ci „co 

najgłośniej krzyczą” i tak jest w przypadku mieszkańców ulic na Osiedlu Piastowskim. 

Natomiast w Więcborku, czy w Wituni jest również wiele dróg i przyłączy do zrobienia, 

chociażby przejście dla pieszych z ul. W. Witosa w Wituni na ul. Runowską, dziury  

w nawierzchni na ul. Runowskiej, czy droga na ul. Zamkowej. Rady przypomniał też  

o potrzebie kontynuacji oczyszczenia pobocza drogi przy ul. W. Witosa. Dlaczego zatem 

akurat w to Osiedle Piastowskie tyle się inwestuje, skoro potrzeb jest więcej?  

 

Radny Jacek Kabattek dociekał, czy kwota na doposażenie Szkoły Podstawowej  

w Więcborku powstałej z dotychczasowego Gimnazjum jest kwotą przemyślaną, cz też 

wziętą „z nikąd”. Przy Szkole w Zakrzewku na wniosek pracownika BHP zdjęto bramkę i do 



tej pory nie powróciła ona na swoje miejsce, a druga z bramek która pozostała też jest w nie 

najlepszym stanie.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że do Gminy wpłynęło pismo z Ministerstwa 

Rozwoju i Finansów, zwiększające plan subwencji oświatowej z dokładnym przeznaczeniem 

jej na dostosowanie dotychczasowego gimnazjum do przyjęcia dzieci młodszych, tak by 

placówka spełniała warunki właściwe szkole podstawowej.  

 

Radny Stanisław Piłka chciał wiedzieć, czy środki na dofinansowanie place zabaw  

i siłownie napowietrzne są już rozdysponowane w całości. Sołectwo Borzyszkowo również 

aplikowało o te środki i w pierwszym rozdaniu nie udało im się tych środków pozyskać. Czy 

zatem jest jeszcze szansa pozyskać takie dofinansowanie w drugim rozdaniu, czy tych 

Sroków już nie będzie? 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że jeżeli chodzi o środki na infrastrukturę, nie może 

powiedzieć tego z całą stanowczością ale wydaje mu się, że mogą się one jeszcze pojawić.  

Z reguły jednak zapotrzebowanie jest znacznie większe niż pula środków i możliwość ich 

zadysponowania. Gmina miała do dyspozycji konkretną kwotę środków i nie było możliwości 

jej przekroczyć. Odnosząc się do pytania radnego Kałaczyńskiego zaznaczył, że jest daleki od 

tego, by wykonywać inwestycje w wyniku presji, czy nacisku mieszkańców. Był obecny na 

spotkaniu Samorządu Mieszkańców Więcborka, gdzie obecni byli także mieszkańcy ulicy 

Pomorskiej i wysłuchał ich argumentów. Natomiast zmiana zaproponowana w projekcie 

zmian budżetu Gminy Więcbork wynika przede wszystkim z tego, że Gmina dysponuje kwotą 

1.000.000,00 zł wkładu własnego, które nie wykorzysta na zadnie dotyczące kanalizacji. 

Ponadto Gmina posiada również dokumentację na wykonanie zadnia na Osiedlu Piastowskim, 

a jeżeli chodzi o okres zamieszkiwania i oczekiwania mieszkańców na przedmiotowa 

inwestycję, to niewątpliwie Osiedle Piastowskie istnieje dłużej niż ulica Zamkowa.  

Proponowana zmiana wynika z konkretnych założeń dotyczących budowy dróg na Osiedlu 

Piastowskim, a inwestycja na ul. Pomorskiej była jedną z wcześniej planowanych do 

wykonania. W kwestii wspomnianego przez radnego przejścia dla pieszych Burmistrz 

zapewnił, że będzie ono jeszcze w tym roku zrealizowane ale wiąże się to  

z przeprowadzeniem określonych procedur /nie tylko wymalowaniem oznakowania 

poziomego/ . 

 

Radny Kałaczyński prosił również o informację dotyczącą rozmów w kwestii pozyskania 

gruntów prywatnych w celu powiększenia terenu mocrossowego położonego na Osiedlu 

Plebanka. 

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego mówił, że w przypadku działki 

będącej własnością p. R.H. pierwotnie zaproponowana kwota nabycia wynosiła dużo ponad 

200.000,00 zł. z kolei druga oferta wynosiła 200.000,00 zł. Nie jest tak, że Gmina nie posiada 

takiej kwoty ale nie przeznaczy takiej kwoty na 1,30ha gruntu wiedząc, że teren, jaki z tej 

działki zajmuje MotoCross, to ok. 300m. Odbyła się kolejna rozmowa z właścicielem działki  

i kwota spadła do wartości 100.000,00 zł, natomiast wycena rzeczoznawcy na zlecenie Gminy 

wyniosła ponad 60.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Obecnych 11 radnych 

 



Za pozytywny zaopiniowaniem głosowało - 9 radnych 

Wstrzymało się od głosu   - 2 radnych 

 

 

b) w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy 

Więcbork instrumentem płatniczym. 

 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 8 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997r. Ordynacja podatkowa, Rada 

Gminy może w drodze uchwały, dopuścić zapłatę podatków, stanowiących dochody budżetu 

Gminy, instrumentem płatniczym, w tym instrumentem płatniczym, na którym 

przechowywany jest pieniądz elektroniczny. Mając na uwadze regulację art. 3 pkt. 3 ustawy 

Ordynacja podatkowa, ilekroć w ustawie jest mowa o podatkach rozumie się przez to również 

m.in. raty podatków, opłaty oraz nieopodatkowane należności budżetowe. System płatności 

bezgotówkowych kartą płatniczą uzupełnia katalog istniejących sposobów regulowania 

zobowiązań takich, jak zapłata gotówką w kasie Urzędu Miejskiego w Więcborku, w banku 

lub na poczcie, u inkasenta oraz bezgotówkowo na podstawie polecenia przelewu. 

Regulowanie należności za pomocą instrumentu płatniczego, jakim jest karta płatnicza, w 

kasie Urzędu Miejskiego w Więcborku i dodatkowo w innych miejscach, w których Gmina 

prowadzi działalność, stanowić będzie udogodnienie i usprawnienie mieszkańcom gminy 

realizacji obowiązków związanych z uiszczaniem płatności na rzecz Gminy. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W kolejnym punkcie Burmistrz Więcborka przedstawił projekt uchwały w sprawie  

w sprawie określenia przeznaczenia mienia Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Więcborku 

przekształcanego w Szkołę Podstawową Nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku. 

 

 

W związku z wdrażaniem na terenie Gminy Więcbork reformy oświatowej oraz w związku  

z Uchwałą Nr XXX/219/17 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 29 marca 2017r. w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego (Dz. Urz. 

Woj. Kuj.-Pom. z 2017r., poz. 1512) zachodzi potrzeba doprecyzowania kwestii dotyczących 

przeznaczenia mienia znajdującego się w zarządzie Gimnazjum im. Polskich Noblistów  

w Więcborku oraz przejęcia należności i zobowiązań gimnazjum przez Szkołę Podstawową 

Nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku. Jednocześnie na mocy art. 257 ustawy z dnia 14 

grudnia 2016r. Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017 r., poz. 

60) organ prowadzący powinien zapewnić zachowanie trwałości infrastruktury i środków 

trwałych zakupionych w ramach projektów współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej. W związku z tym organ prowadzący może przekazać infrastrukturę i środki 

trwałe innej szkole prowadzonej przez ten organ, pod warunkiem że one wykorzystywane na 

cele edukacyjne. 

 



Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

 

 

W sprawach różnych radny Stanisław Posieczek podziękował za wykonanie uszkodzonego 

odcinka drogi w Sypniewie. Pytał też, kiedy rozpocznie się budowa parkingu i ogrodzenia 

przy Zespole Szkół w Sypniewie. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że prace przy ZS w Sypniewie rozpoczną się  

z tygodniowym opóźnieniem tj. w najbliższy poniedziałek. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


